
ZAPISNIK 

sa 74. sjednice Savjeta Agencije za sprječavanje korupcije 

održane 27. jula 2018. godine 

 

Sjednica je počela u 11 sati i bila je otvorena za javnost. 

Predsjedavala je Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta Agencije. 

Sjednici su prisustvovali: Ristan Stijepović, Bojan Obrenović (nije prisustvovao prvoj tački 

dnevnog reda) i Gavrilo Čabarkapa, članovi Savjeta Savjeta Agencije, i Aleksandra 

Vojinović, Sekretarka Savjeta Agencije.  

Sjednici su prisustvovali: Mladen Tomović, načelnik Odsjeka za integritet i lobiranje, Savo 

Milašinović, pomoćnik direktora i Goran Durutović, načelnik Odsjeka za edukacije, analitiku i 

kampanje. 

Sreten Radonjić, direktor Agencije nije prisustvovao sjednicu, uz najavu odsustva. 

 

Predsjedavajuća je otvorila sjednicu i konstatovala da postoji kvorum za rad i punovažno 

odlučivanje. Sjednica je bila otvorena za javnost. 

 

Za sjednicu je jednoglasno utvrđen sljedeći: 

DNEVNI RED: 

1. Izvještaj o radu ASK za drugi kvartal 2018. godine; i 
 

2. Tekuća pitanja. 
 

Prava tačka: Izvještaj o radu ASK za drugi kvartal 2018. godine  

 

Predsjedavajuća je kazala da Agencija nastavlja da postiže konkretne i mjerljive rezultate, i 

da su najbolji pokazatelj za to sljedeći podaci iz Izvještaja: 

Povećan je broj prijava o ugrožavanju javnog interesa koje upućuje na korupciju u odnosu 
na isti kvartal 2017. godine.  Podnijeto je 27 prijava zviždača, a u istom kvartalu prošle 
godine je bilo 16 prijava; 12 zviždača je prijavu podnijelo anonimno, što je više u odnosu 
na isti kvartal prošle godine, kada su bile 4 anonimne prijave.  
Agencija je, u skladu sa Planom kontrole i nadzora, izvršila kontrolu upotrebe javnih 
resursa u kampanji za predsjedničke izbore i nije naišla na kršenje Zakona koje je moglo 
dovesti u sumnju na zloupotrebu javnih resursa u izbornoj kampanji. 
Povećen je broj zahtjeva za pokretanje prekršajnih postupaka zbog kršenja zakona iz 
nadležnosti Agencije u odnosu na isti kvartal prošle godine. Agencija je u drugom kvartalu 
2018. podnijela ukupno 332 zahtjeva za pokretanje prekršajnog postupka.  
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Istovremeno, smanjen je broj sankcija i izrečenih kazni u odnosu na isti kvartal prošle 
godine. Ukupno su izrečene 82 sankcije i novčane kazne u iznosu od 27.235€, što je 
manje u odnosu na II kvartal prošle godine kada je izrečeno 106 sankcija i novčane kazne 
u iznosu od 29.345€.  
U oblasti sprječavanja sukoba interesa, po zahtjevima javnih funkcionera i organa vlasti, 
Agencija je dala 17 mišljenja o postojanju sukoba interesa koja su obavezujuća za javne 
funkcionere. Na osnovu donijetih Odluka i Mišljenja 4 odbornika su podnijeli ostavke, 2 
lokalna funkcionera (1 lokalni funkcioner je podnio ostavku na osnovu Odluke)  i 1 državni 
službenik 
Na osnovu sprovedenih postupaka u izvještajnom periodu u vezi ograničenja u vršenju 
javnih funkcija, Agencija je donijela pet Odluka, kojim je utvrđeno kršenje za svih 
pet javnih funkcioneraUkupno sedam javnih funkcionera je dalo ostavke u II kvartalu 2018. 
nakon Odluka i Mišljenja Agencije, što je više u odnosu na isti kvartal 2017. kada su bile 
dvije odstavke. 
Organi vlasti dostavili su Izvještaje o primljenim donacijama, u kojima se navodi da su javni 
funkcioneri primili ukupno šest donacija i sedam sponzorstava; 12 organa vlasti dostavilo 
je Izvještaj da nijesu primali donacije i sponzorstva.  
Na dan 30. 06. 2018. ukupan broj svih predatih izvještaja od početka 2018. godine, prema 
stanju iz baze podataka je 6.560, po različitim osnovima predavanja. U fazi provjere 
tačnosti i potpunosti trenutno su 84 Izvještaja.  
Kada je u pitanju vođenje upravnog postupka, u II kvartalu 2018. pokrenuto je 47 upravnih 

postupka: devet se odnosi na netačne i nepotpune podatke o prihodima i imovini, a 38 na 

nedostavljanje Izvještaja o prihodima i imovini u zakonom propisanim rokovima.  

Nakon uvoda, Goran Durutović je detaljno prezentirao Izvještaj (prezentacija je sastavni 

dio ovog zapisnika - aneks 1). 

Goranka Vučinić je postavila pitanje da li je ASK počela da sprovodi postupke potpune 

provjere izvještaja o prihodima i imovini javnih funkcionera, posebno za 20 javnih 

funkcionera shodno inoviranom Godišnjem planu provjera, da li su ažurirane baze podataka 

organa koji posjeduju evidencije o podacima iz izvještaja o prihodima i imovini javnih 

funkcionera i da li postoje problemi prilikom pribavljanja takvih podataka. Takođe, pitala je 

koliki je broj datih saglasnosti za pristup bankovnim računima, i da li je ASK mogla da 

ispoštuje rok od 60 dana za pokretanje prekršajnih postupanja, u slučaju kršenja Zakona. 

Nadalje, pitala je da li je Agencija pokretala postupke zbog povrede javnog interesa koji 

upućuje na korupcije, a na osnovu saznanja iz medija. Takođe, tražila je da predstavnici 

Agencije informišu članove Savjeta da li je donijeto Mišljenje na Nacrt zakona o javnim 

nabavkama, i da li je isto dostavljeno predlagaču i Skupštini Crne Gore. 
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Savo Milašinović je odgovorio da je ASK počela sa poptupnom provjerom izvještaja o 

prihodima i imovini javnih funkcionera, i da se u postupku provjere nalazi 85 javnih 

funkcionera. Baze podataka organa koji posejduju evidencije o podacima iz izvještaja se 

ažuriraju u realnom vremenu, jedino postoje kašnjenja kod CRPS-a, ali se kod njih na upit 

dobijaju ažurirani podaci. Saglasnost za pristup bankovnim računima je dalo 60% javnih 

funkcionera i 68,5% državnih službenika koji imaju obavezu podnošenja izvještaja. Kada je 

u pitanju rok zapokretanje prekršajnih postupanja, Agencija uzima datum saznanja za 

prekršaj kao početak roka od 60 dana za pokretanje postupka. 

Mladen Tomović je kazao da Agencija redovno pokreće postupke po službenoj dužnosti, 

na osnovu saznanja iz medija, inaveo podataka da je od ukupno 189 postupaka, 33 

pokrenuto ex officio. U donosu na Mišljenje na Nacrt zakona o javnim nabavkama, 

odgovorio je da je isto izrađeno, i da je razlog kašnjenja u donošenju tog akta činjenica da 

se čekao izvještaj o Nacrtu zakona od eksperata Agencija za borbu protiv korupcije 

Republike Italije, te da su se u tom smislu morale uzeti u obzir i njihove preporuke. 

Goranka Vučinić je kazala da je važno redovno dostavljati mišljenja predlegačima zakona i 

Skupštini Crne Gore, kao i Savjetu ASK, na upoznavanje. Takođe, insistirala je da boljoj 

promociji tog instituta. Pitala je da li je ASK izradila procjenu efikasnosti i efektivnosti 

planova integriteta. 

Mladen Tomović je kazao da će ASK redovno dostavljati mišljenja Savjetu ASK, i da je u 

toku izrada procjene planova integriteta, i da će procjena za prvi organ vlasti takođe biti 

dostavljena Savjetu. 

Ristan Stijepović se osvrnuo na realizaciju Budžeta ASK za prvu polovinu 2018. godine, 

insistirajući na tome da je potrebno održati posebnu sjednicu na kojoj će se detaljnije 

razmatrati to pitanje. Ukazao je na potrebu detaljnog poješnjenja pojedinih stavki, posebno 

onih koje se odnose na kapitalne izdatke, u dijelu informatičke opreme, i istakao potrebu za 

daljom nadogradnjom sistema, poštujući sve standarde zaštite u toj oblasti. 

Goranka Vučinić je predložila da Savjet usvoji sljedeće zaključke: 

- Savjet ASK prihvata Izvještaj o radu ASK za II kvartal 2018. godine, uz konstataciju da se 

mjere iz strateških ciljeva predviđenih Planom rada sprovode u skladu sa planiranom 

dinamikom; 
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- U IV kvartalu 2018. godine će se održati posebna sjednica na kojoj će se razmatrati 

Informacija o postupcima potpune provjere Izvještaja o prihodima i imovini 20 javnih 

funkcionera, saglasno revidiranom Godišnjem planu provjere izvještaja o phihodima i 

imovini, koji podrazumijeva, između ostalog, provjeru svih transakcija javnog funkcionera 

(ministri iz dva mintstarstva koja upravljaju najvećim dijelom sredstava   koja se dodjeljuju 

kroz  javne   nabavke; direktor  Uprave carina; direktor Poreske  uprave; direktori dvije 

najveće javne kompanije; gradonačelnici 5 najvećih opština; svih pet članova Savjeta za 

privatizaciju i kapitalne investicije; načelnici sektora za urbanlstičko planiranje dvije 

najveće opštine; direktori najvećih zdravstvenih institucija i najvecih obrazovnih institucija); 

 

- U cilju daljeg unapređenja rada i redovnog praćenja rezultata ASK, Savjetu ASK je 

potrebno dostaviti prvu izrađenu procjenu efikasnosti i efektivnosti planova integriteta; 

 

- Savjetu ASK redovno dostavljati mišljenja o procjeni podložnosti propisa na rizike od 

korupcije, kao i predlagačima zakona - Vladi CG i Skupštini Crne Gore. 

Predlozi su je jednoglasno prihvaćeni. 

 

Druga tačka: Tekuća pitanja 

 

Na predlog predsjedavajuće, Savjet ASK je: 
 

- inicirao održavanje sastanka Radne grupe za iniciranje izmjene Zakona o 
sprječavanju korupcije, u čijem radu će, u ime Savjeta ASK učestvovati  Bojan 
Obenović; i 

- zahtijevao blagovremenu dostavu Nacrt Budžeta ASK za 2019. godinu.  
  

 ---------------------------------------------------------------------- 

 

Na 74. sjednici Savjeta ASK usvojeni su sljedeći  

ZAKLJUČCI I/ILI KONSTATACIJE: 

1. Savjet ASK je prihvatio Izvještaj o radu ASK za II kvartal 2018. godine, uz konstataciju 

da se mjere iz strateških ciljeva predviđenih Planom rada sprovode u skladu sa 

planiranom dinamikom; 
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2. U cilju daljeg unapređenja rada i redovnog praćenja rezultata ASK, Savjetu ASK je 

potrebno dostaviti sljedeće: 

 

a) Informaciju o sprovedenim postupcima potpune provjere Izvještaja o prihodima i 

imovini 20 javnih funkcionera, saglasno revidiranom Godišnjem planu provjere 

izvještaja o phihodima i imovini, koji podrazumijeva, između ostalog, provjeru svih 

transakcija javnog funkcionera (ministri iz dva mintstarstva koja upravljaju najvećim 

dijelom sredstava   koja se dodjeljuju kroz  javne   nabavke; direktor  Uprave carina; 

direktor Poreske  uprave; direktori dvije najveće javne kompanije; gradonačelnici 5 

najvećih opština; svih pet članova Savjeta za privatizaciju i kapitalne investicije; 

načelnici sektora za urbanlstičko planiranje dvije najveće opštine; direktori najvećih 

zdravstvenih institucija i najvecih obrazovnih institucija); 

 

b) prvu izrađenu procjenu efikasnosti i efektivnosti planova integriteta; 

 

3. Savjetu ASK je potrebno redovno dostavljati mišljenja o procjeni podložnosti propisa na 

rizike od korupcije, kao i predlagačima zakona - Vladi CG i Skupštini Crne Gore; 

 

4. Savjet je odlučio da se u IV kvartalu 2018. godine održi posebna sjednica na kojoj će 

se prezentirati postupci potpune provjere za javne funkcije navedene u Zaključku br. 1; 

 
5. Savjet ASK je inicirao održavanje sastanka Radne grupe za iniciranje izmjene Zakona 

o sprječavanju korupcije, u čijem radu će, u ime Savjeta ASK učestvovati  Bojan 
Obenović; i 
 

6. Savjetu ASK blagovremeno dostaviti na razmatranje Nacrt Budžeta ASK za 2019. 
godinu.  

 

Sjednica je zaključena u 12.30h 

 

Broj 00 – 2266/5 

Podgorica, 14. septembar 2018. godine 

 

 

  SEKRETAR SAVJETA                                                    PREDSJEDNICA SAVJETA 
    Aleksandra Vojinović, s.r.                                                         Goranka Vučinić, s.r. 
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